
 

 

 

Modlitba pro tento postní čas 
 

Bože, ty jsi Pán nad silami a mocnostmi,  

my ale často ve svých životech i ve světě  

zažíváme působení zla.  

Občas se lekáme i sami sebe,  

když nás obestírají myšlenky plné hněvu,  

když cítíme radost z neštěstí druhého,  

když jsme zbabělí a neschopní se jen ohradit  

proti pohrdlivým a ubližujícím slovům,  

které zaznívají v našem okolí.  

Neopouštěj nás Bože,  

když se i v nás otvírají propasti  

a zlo po nás sahá.  

Přivaž nás k Ježíši Kristu,  

našemu zachránci,  

označ nás  

proti mocnostem temnot 

jeho jménem.  

 

Sylvia Bukowski, z knihy modliteb Ty se mnou jsi 
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„Proto se zjevil Syn Boží, aby zmařil činy ďáblovy.“ (1 List Janův 3,8)  

2025 



Milé sestry, milí bratři, milí přátelé,  

na počátku postní doby čteme v církvi příběh o Pokušení na poušti: 

„Ježíš byl Duchem vyveden na poušť, aby byl pokoušen od ďábla. Postil se 

čtyřicet dní a čtyřicet nocí, až nakonec vyhladověl. Tu přistoupil pokušitel a 

řekl mu: Jsi-li Syn Boží, řekni, ať z těchto kamenů jsou chleby …“  

Na první poslech se možná ona nabídka nezdá vůbec ďábelská. Co je 

špatného na tom připomenout hladovému, že chleba má přece všude kolem sebe  

(jen kdyby se trochu víc snažil….). A když si onu nabídku vztáhneme na sebe: 

není tohle přesně ono,  co chceme, co hlásáme a za co se modlíme, mít tu 

možnost, nasytit hladové tohoto světa?  

Ani druhá pokušitelova nabídka nevypadá na poslech zle.  Ďábel vybízí 

Ježíše, aby si ověřil, že je opravdu Synem Božím tím, že se vrhne dolů z vrcholu 

jeruzalémského chrámu -  a Bůh ho zachrání. Vždyť tak se to přece píše v Bibli! 

Co je špatného na jednom jasném znamení? Jak by se i nám věřilo, kdybychom 

alespoň jednou v životě na vlastní oči spatřili takové jasnou ukázku Boží 

přítomnosti a moci?  

Teprve třetí nabídka vypadá na první poslech opravdu ďábelsky. 

Pokušitel Ježíši ukáže všechna království světa i jejich slávu a řekne mu: „Toto 

všechno ti dám, padneš-li přede mnou a budeš se mi klanět.“ Na to jsme opatrní. 

Když někdo nabízí (nebo naopak po jiném chce)  kusy světa, které mu ani 

nepatří a vyžaduje za to poklonu… Na druhou stranu: celý svět v rukou Ježíše 

(a jeho zástupců na této zemi samozřejmě!), armády vojáků, byrokratů, umělců 

a inteligence, všechno ve službách dobrého Boha, to přece nemůže být od zlého!   

Ježíš však všechny ďáblovy „nabídky“ odmítá a tu třetí nejrozhodněji slovy: 

„Jdi z cesty, satane, neboť je psáno: Hospodinu, Bohu svému, se budeš klanět 
a jeho jediného uctívat.“ To, co odmítá Ježíš především, jsou zkratky, na něž 

se ho ďábel snaží vylákat. Ježíš ukazuje, že není žádná rychlá,  bezpracná nebo 

magická cesta k blahobytu,  světovému míru nebo okázalé slávě. A všechny, co 

se nabízí, jsou jenom ďábelské lsti. Proti nim volí Ježíš jinou cestu. Cestu 

spolehnutí se na Hospodina a jeho slovo. Cestu důvěry Bohu. Ačkoliv je to cesta 

těžší. A někdy i křížová.  

Paradoxně je to však jediná cesta, v níž je přítomná i naděje. Protože 

Ježíš skutečně je Boží Syn. A nepotřebuje to potvrzovat pro potěchu démonů. 

S ním přichází naděje, že moci pokušitelů je možné odolat. Ve zkouškách lze 

obstát se ctí. Ďábla netřeba se bát. Vždyť nakonec, jako poslední nepřítel 

člověka, bude v Kristu poražena i smrt. To je naděje evangelia, naděje 

velikonočních svátků, které máme teprve před sebou!  

Srdečně všechny zveme k výročnímu sborovému shromáždění, 
které se koná v neděli 16. března od 10:00 na faře.  

Letošní výroční shromáždění není volební, ani nemá dopředu určené 

nějaké zásadní téma. Přesto je důležité. Výroční shromáždění schvaluje 

předložené zprávy i rozpočet sboru (https://cce.huslenky.cz/rozpocet-sboru-na-

rok-2025/) a poskytuje prostor pro diskusi, dotazy i odpovědi. Budeme rádi, 

když účast bude hojná. Zkontrolujte si také, zda Vaše jméno nechybí v Seznamu 

členů s hlasovacím právem, který je vyložen ve sborovém sále.  

 

Jednou z předkládaných zpráv je výroční zpráva faráře -  ohlédnutí za 

loňským rokem v životě sboru. Zde je pár vybraných bodů:   

- Jednou z klíčových událostí pro život sboru byla bezesporu farářská volba. 

Kazatelem sboru na dalších 7 let byl zvolen současný farář Jiří Palán.  

- Významným rysem sborové práce v loňském roce byla postupující 

digitalizace.  Všechny klíčové dokumenty, výkazy, žádosti, dotazníky jsou 

administrovány v digitální podobě.  

- Skutečný život sboru se však (díky Bohu) odehrává stále spíše v kostele, na 

faře, či farní zahradě, než na obrazovce počítače. V loňském roce jsme opět 

uspořádali spoustu podařených a hojně navštívených akcí. Konala se 

konfirmační slavnost, seniorátní evangelická neděle, Noc kostelů, 

Víkendovka, společný výjezd do ZOO v Lešné nebo na bohoslužby 

v rožnovském skanzenu. Hostem podzimní sborové neděle byl synodní 

senior naší církve br. Pavel Pokorný. A byly Vánoce i s dětskou slavností   

- Výborně funguje spolupráce s obcí Huslenky i s dalšími organizacemi jako 

jsou Charita Nový Hrozenkov, Základní škola v Huslenkách nebo 

Potravinová banka ve Zlínském kraji.  

- Hospodářská situace sboru je dobrá a stabilní. Díky tomu jsme mohli i 

v loňském roce uskutečnit plánované investice i potřebné opravy. Byl 

renovován vstupní prostor před farou, opravena hospodářská budova, 

postaven přístřešek na dřevo.  

- Děkujeme všem, kteří se na životě sboru podílejí účastí na nedělních 

bohoslužbách a dalších společných shromážděních, řádným placením saláru 

či dobrovolnou prací: „Jsou rozdílná obdarování, ale tentýž Duchu, rozdílné 

služby, ale tentýž Pán… Každému je dán zvláštní projev Ducha ke 

společnému prospěchu…“  ( 1 Kor 12, 5.7)   


